

## MINUTES OF PROCEEDINGS

WEDNESDAY, March 6, 1974.

(1)

[Text]

The Standing Committee on Finance, Trade and Economic Affairs met at 5:05 o'clock p.m. for the purpose of organization.

*Members of the Committee present:* Messrs. Blenkarn, Breau, Buchanan, Clermont, Comtois, Guay (*St. Boniface*), Herbert, Kempling, Lambert (*Edmonton West*), Nystrom, Ritchie, Railton, Stevens, Trudel.

The Clerk of the Committee presided over the election of the Chairman of the Committee.

Mr. Railton, seconded by Mr. Blenkarn moved,—That Mr. Trudel do take the Chair of this Committee as Chairman.

The question being put on the said motion it was agreed to and Mr. Trudel was invited to take the Chair.

Mr. Stevens, seconded by Mr. Lambert moved,—That Mr. Ritchie be appointed Vice-Chairman of this Committee.

Mr. Comtois, seconded by Mr. Clermont moved,—That Mr. Herbert be appointed Vice-Chairman of this Committee.

And the question being put on the motion,—That Mr. Ritchie be appointed Vice-Chairman of this Committee, it was negatived on the following division: Yeas: 6; Nays 7.

And the question being put on the motion,—That Mr. Herbert be appointed Vice-Chairman of this Committee, it was agreed to.

On motion of Mr. Comtois.

*Agreed*,—That the Sub-committee on Agenda and Procedure be comprised of the Chairman, the Vice-Chairman and (5) members appointed by the Chairman, after the usual consultations with the *Whips* of the different parties.

On motion of Mr. Buchanan

*Agreed*,—That the Committee print 1,000 copies of its Minutes of Proceedings and Evidence and as a supplementary issue, an Index prepared by the Library of Parliament.

On motion of Mr. Comtois.

*Agreed*,—That the Chairman of the Committee be authorized to hold meetings, to receive and authorize the printing of evidence when a quorum is not present. Such a meeting to be held provided that at least seven (7) members representing at least three Parties in the House, including the Chairman or the Vice-Chairman, be present.

At 5:17 o'clock p.m., the Committee adjourned to the call of the Chair.

THURSDAY, March 21, 1974.

(2)

The Standing Committee on Finance, Trade and Economic Affairs met at 9:47 o'clock a.m. this day, the Chairman, Mr. Jacques L. Trudel, presiding.

*Members of the Committee present:* Messrs. Blenkarn, Buchanan, Clermont, Herbert, Hellyer, Kempling, Lambert (*Edmonton West*), Latulippe, Nystrom, Orlikow, Ritchie, Trudel.

## PROCÈS-VERBAL

LE MERCREDI 6 MARS 1974

(1)

[Traduction]

Le Comité permanent des finances, du commerce et des questions économiques se réunit aujourd'hui à 17 h 05 pour s'organiser.

*Membres du Comité présents:* MM. Blenkarn, Breau, Buchanan, Clermont, Comtois, Guay (*Saint-Boniface*), Herbert, Kempling, Lambert, (*Edmonton-Ouest*), Nystrom, Ritchie, Railton, Stevens, Trudel.

Le greffier du Comité préside à l'élection du président du comité.

M. Railton, appuyé par M. Blenkarn, propose,—Que M. Trudel soit nommé président du Comité.

La motion, mise aux voix, est adoptée et M. Trudel est invité à occuper le fauteuil.

M. Stevens, appuyé par M. Lambert, propose,—Que M. Ritchie soit nommé vice-président du Comité.

M. Comtois, appuyé par M. Clermont, propose,—Que M. Herbert soit nommé vice-président du Comité.

La motion,—Que M. Ritchie soit nommé vice-président du Comité, est mise aux voix et est rejetée sur division par 6 voix contre 7.

La motion,—Que M. Herbert soit nommé vice-président du Comité, mise aux voix, est adoptée.

Sur motion de M. Comtois.

*Il est convenu*,—Que le sous-comité du programme et de la procédure se compose du président, du vice-président et de cinq (5) membres nommés par le président, après les consultations habituelles avec les *Whips* des différents partis.

Sur motion de M. Buchanan.

*Il est convenu*,—Que le Comité fasse imprimer 1,000 exemplaires de ses procès-verbaux et témoignages et, comme complément, un index préparé par la Bibliothèque du Parlement.

Sur motion de M. Comtois.

*Il est convenu*,—Que le président du Comité soit autorisé à tenir des séances, à recevoir et à autoriser l'impression des témoignages, à défaut de quorum. Ses séances auront lieu pourvu qu'au moins sept (7) membres représentant au moins trois partis de la Chambre, dont le président ou le vice-président, soient présents.

A 17 h 17, le Comité suspend ses travaux jusqu'à nouvelle convocation du président.

LE JEUDI 21 MARS 1974

(2)

Le Comité permanent des finances, du commerce et des questions économiques se réunit aujourd'hui à 9 h 47 sous la présidence de M. Jacques L. Trudel.

*Membres du Comité présents:* MM. Blenkarn, Buchanan, Clermont, Herbert, Hellyer, Kempling, Lambert (*Edmonton-Ouest*), Latulippe, Nystrom, Orlikow, Ritchie et Trudel.